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Tussenbericht aan gemeentesecretarissen over              

ontwikkelingen bij de RUD Limburg Noord (30-04-2024) 

 

 

 

Beste gemeentesecretarissen, 

 

 
Hier weer een tussenbericht over de ontwikkelingen bij de RUD LN. Ik maak dit bericht ongeveer eens 

per 2 maanden.  

 

De aanbevelingen/kanttekeningen van de adviesraad over het Plan van Aanpak van Berenschot zijn 

door het DB verwerkt in het voorstel aan het AB.  

Zoals ik jullie op 28 maart jl. berichtte heeft het AB in meerderheid een besluit genomen over het plan. 

Hoewel in de AB vergadering een amendement werd ingediend, is dit later teruggetrokken. Het besluit 

is dus ongewijzigd ter besluitvorming voorgelegd en genomen, weliswaar als meerderheidsbesluit. 

Dat er over het plan geen consensus bestaat is erg jammer. Waar zit dit nu precies in? Hebben we 

daar bij de uitvoering van het plan last van? Kunnen we daar nog iets aan doen? Het DB wil hieraan 

extra de aandacht geven voordat we met het plan aan de slag gaan. Men heeft een ervaren 

bestuurder aangezocht (Wil Rutten) die als verkenner gaat onderzoeken hoe een voorspoedige en 

succesvolle uitvoering van het plan bevorderd kan worden. Hij is vanaf 30 april aan de slag gegaan 

met een plenaire bijeenkomst in het Forum te Roermond. Daar heeft hij toegelicht hoe hij dit zal doen. 

Hij zal ambtelijk en bestuurlijk gesprekken voeren en neemt daarover zelf contact op.  Hij wil zijn 

bevindingen eind juni aan het DB aanbieden. Ze zullen ook plenair worden besproken. 

Het DB heeft aangegeven het volste vertrouwen in Wil te hebben.  

 

Aan het Rijk is intussen om een financiële ondersteuning gevraagd in de incidentele kosten voor de 

uitvoering van het Plan van Aanpak. Tevens is aangegeven dat wij waarschijnlijk meer tijd nodig 

hebben voor de uitvoering ervan.  

Ook aan de Provincie Limburg is een verzoek om een bijdrage in de kosten van de uitvoering van het 

Plan van Aanpak gevraagd. 

 

In dit tussenbericht komen verder aan de orde: 

1. Stand van zaken uitvoering Plan van Aanpak Robuuste omgevingsdienst 

2. Afspraken jaarrekening, begroting i.r.t. PvA 

3. Ontwikkelingen landelijk, afronding IBP 

4. Medewerkersdag 23 april jl 

5. Ontwikkelingen Energietoezicht 

6. Bestuurlijk overleg RUD Zuid-Limburg 

7. Raden informeren over ontwikkelingen 

 

1. Stand van zaken uitvoering Plan van Aanpak Robuuste omgevingsdienst 

Na 28 maart is de uitvoering van het plan doorgeschoven zodat de verkenner ruimte krijgt om met de 

partners gesprekken te voeren. Op 30 april is een plenaire aftrap geweest in het Forum te Roermond. 

Eind juli zal de heer Rutten in het DB zijn conclusies/suggesties presenteren en dit zal vervolgend 

begin juli plenair worden gedeeld. 
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Intussen heeft het ministerie de door alle omgevingsdiensten ingediende plannen verzameld en zal in 

juni met een reactie komen. 

 

2. Afspraken jaarrekening 2023, begroting 2025  

Het concept jaarverslag en de jaarrekening 2023 is door het DB goedgekeurd en ter kennisname 

verzonden aan de raden. Op 4 juli zal het definitieve jaarrekening inclusief accountantsverslag en 

accountantsverklaring ter vaststelling aan het AB worden voorgelegd. 

De ontwerpbegroting 2025 is als beleidsarme begroting opgesteld en is inmiddels aan de raden en 

colleges verzonden. Na een procedure wensen en bedenkingen zal de begroting in het AB van 12 

september worden aangeboden ter vaststelling. 

Voor de incidentele kosten van de uitvoering van het plan van aanpak zal een begrotingswijziging 

worden ingediend. 

 

3. Afronding IBP 

Het Interbestuurlijk Programma nadert zijn (haar?) voltooiing. Een paar voor onze dienst relevante 

onderdelen (modelmandaat, financieringssystematiek, methode risico-analyse) zijn nog niet afgerond. 

Daarnaast wordt gekeken hoe de uitvoering van de diverse onderdelen geborgd kan worden in de 

toekomst. Ook zonder IBP moet de versterking van het VTH-stelsel doorgaan. 

Een belangrijk onderdeel is de financiële ondersteuning voor deze activiteiten. Het demissionair 

kabinet had hiervoor € 18 miljoen per jaar gereserveerd.  Het volgend kabinet zal dit opnieuw bekijken 

natuurlijk. De kosten die gemoeid zijn met het verbeteren van het VTH-stelsel bedragen een veelvoud 

van het beschikbare bedrag. Vooral het leggen van een basis voor datagericht werken op landelijke 

schaal, vraagt grote investeringen de komende jaren. ODNL heeft hiervoor een claim neergelegd bij 

het Rijk. Omdat de formatie nog niet is afgerond, is het Rijk echter zeer terughoudend hierin. 

 

Sorgdrager en Van Aartsen hebben een review (stand van zaken) opgemaakt over het IBP. Hun 

aanbevelingen zijn in de lijn met de eerdere adviezen. Ze constateren verder dat er bij de 

toepassingen van de robuustheidscriteria nog te grote vrijblijvendheid bestaat en adviseren het Rijk 

om hierin zelf meer verantwoordelijkheid te nemen. 

 

4. Medewerkersdag 23 april jl. 

Deze vond plaats in het Kerkeböske te Helden. Naast de goede opkomst en het relatief grote aantal 

nieuwe medewerkers, viel de positieve sfeer op. Het is goed te constateren dat de bestuurlijke 

besluitvorming niet tot grote zorgen bij medewerkers lijkt te leiden. Ook in de informele gesprekken die 

tijdens deze bijeenkomst plaatsvonden bleek dat medewerkers niet erg nerveus worden van de op 

handen zijnde veranderingen. Veelal is de vraag “wanneer merk ik daar wat van?”, gezien de enorme 

behoefte aan arbeidskrachten maakt niemand zich zorgen over werk.   

Het relatief groot aantal nieuwe medewerkers heeft o.a. te maken met het in dienst nemen van 

medewerkers die eerst werden ingehuurd. Vacatures, zeker voor functies met specialistische kennis, 

blijven nog steeds moeilijk in te vullen en uitstroom door pensioen is hoog. Een volledige bezetting is 

daarom in veel gevallen niet te realiseren. 

 

5. Ontwikkelingen Energietoezicht 

Momenteel wordt extra capaciteit geworven om de middelen vanuit de SPUK-THE maximaal te 

kunnen benutten. Ook gemeenten zetten zelf steeds meer capaciteit in op bevordering van 

energiebesparing. 

Energiemedewerkers (4) die in dienst zijn bij de RUD LN en gemeentelijke medewerkers voor 

energietoezicht werken nu samen als: het energieteam. 

 

 



3 
 

6. Overleg RUD Zuid-Limburg 

Op 17 april was het periodiek overleg met het bestuur en directie van de RUD ZL. Bij deze 

omgevingsdienst is (ook op 28 maart) een plan van aanpak vastgesteld voor een robuuste dienst. De 

uitvoering van dat plan is een stuk eenvoudiger dan bij ons. Daar is geen reorganisatie nodig, maar 

zijn er wel extra middelen nodig om aan de criteria voor robuuste diensten te kunnen voldoen.  Men 

verwacht voor 1 april 2026 te kunnen voldoen. 

Punt van aandacht is de positie van de provincie limburg (als bevoegd gezag voor bedrijven). De 

overdracht van taken in het kader van de natuurbeschermingswet zou een positieve bijdrage leveren 

aan de ontwikkeling van de beide omgevingsdiensten. Dit heeft de provincie echter afgewezen. 

Daarnaast is de toezegging van overdracht van provinciale taken (circa 1 miljoen omvang) van de 

RUD ZL naar ons besproken. Dit kan pas aan de orde zijn als onze transitie is afgerond. 

 

7. De raden informeren over ontwikkelingen 

Op 6 april is een nieuwsbrief aan de raden verzonden over het besluit over het plan van aanpak. 

Tijdens het debat van 28 maart in het AB was verzocht om de raden goed te informeren en bij het 

proces te betrekken. De bedoeling was daarom, naast nieuwsbrieven, enkele informatiebijeenkomsten 

te plannen binnenkort. Door de inzet van de verkenner Wil Rutten schuiven deze 

informatiebijeenkomsten nu op tot na het zomerreces.  

 

Tot zover weer een beknopt overzicht van de ontwikkelingen. Bel gerust (06-54703183) als je vragen 

hebt. 

 

Karel Joosten 

Directeur RUD Limburg Noord 


